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horeca  

 
Geachte raadsleden, 
 
Op 23 april 2025 heeft de  fractie van CDA op basis van artikel 42 van het Reglement van Orde vragen 
gesteld over preventie van ongewenst gedrag in de horeca.  
 
1. Is het college op de hoogte van signalen van ongewenste toenaderingen, intimidatie en seksueel 

grensoverschrijdend gedrag jegens jonge vrouwen in het Hilversumse uitgaansleven, zoals het 
naroepen van meisjes op straat of ongewenste opmerkingen of het ongewenst aanraken in 
horecagelegenheden? 

 
Ja, het College is zich ervan bewust dat (seksuele) straatintimidatie, ongewenste toenaderingen 
en/of grensoverschrijdend gedrag als fenomeen regelmatig voorkomt in en rond 
horecagelegenheden. Wij ontvangen hierover in Hilversum signalen via horecaondernemers, 
boa’s, beveiligingspersoneel, de politie en jongerenwerk indien zij dit constateren. Wij krijgen 
echter niet frequent meldingen binnen. Bij meldingen wordt direct ingegrepen indien mogelijk. 
Daarnaast kan de politie sinds 1 juli 2024 ook strafrechtelijk optreden op basis van artikel 429ter 
Sr, dat straatintimidatie strafbaar stelt. Sindsdien is er zes keer aangifte gedaan van offline seksuele 
intimidatie bij de politie. 

 
2. Welke concrete maatregelen worden er momenteel getroffen door de gemeente om dergelijke 

situaties te voorkomen of te bestrijden 
 

De gemeente treft in samenwerking met diverse partijen verschillende maatregelen om 
straatintimidatie (en ander ongewenst gedrag) in het uitgaansgebied tegen te gaan.  
 
Samenwerking in het uitgaansgebied  
De horeca, politie en gemeente werken actief samen tijdens de uitgaansavonden om 
grensoverschrijdend gedrag en straatintimidatie tegen te gaan: 
- Horecaondernemers zijn verplicht om incidenten van grensoverschrijdend gedrag direct te 

melden. Bij meldingen van seksuele intimidatie (of ander ongewenst gedrag) wordt direct 



ingegrepen door politie of handhaving. Portiers zijn daarnaast gecertificeerd en hanteren 
duidelijke huisregels, waaronder het actief optreden tegen grensoverschrijdend gedrag.  

- Tijdens uitgaansavonden is er sprake van toezicht in het horecagebied: de politie is op vrijdag 
en zaterdag met meerdere eenheden aanwezig, de boa’s en gemeentelijke beveiliging 
surveilleren en er is live cameratoezicht. Dit maakt het mogelijk snel te schakelen als er 
incidenten plaatsvinden.  

- Sinds de strafbaarstelling van straatintimidatie (art. 429ter Sr) op 1 juli 2024 is er zes keer 
aangifte gedaan van offline seksuele intimidatie bij de politie. Bij twee zaken is er een 
aanhouding verricht; één verdachte is gedagvaard, en bij de andere was de verdachte nog 
minderjarig, waardoor de zaak via Halt is afgehandeld. Drie zaken zijn vroegtijdig afgesloten 
omdat er geen verdere onderzoeksmogelijkheden waren. Bij de laatste aangifte is een 
signalering aangemaakt, gezien het adres van de persoon onbekend is. 

- Jongerenwerk signaleert tevens waar mogelijk gedrag of zorgen (maar speelt geen actieve rol 
tijdens de nachtelijke uren). Deze signalen worden door (jeugd)boa’s meegenomen tijdens de 
uitgaansdiensten.  

- In het vernieuwde Convenant Veilig Uitgaan 2024 is afgesproken dat de ontwikkelingen inzake 
straatintimidatie minimaal driemaal per jaar wordt besproken tijdens de structurele 
overleggen tussen de politie, horeca, beveiliging en boa’s. Tijdens deze overleggen wordt ook 
de bovengenoemde samenwerking tijdens de uitgaansavonden continue besproken en 
geëvalueerd.  

 
Bestuurlijk instrumentarium  
Om de veiligheid in het uitgaansgebied te verbeteren wordt een nieuwe maatregel 
geïntroduceerd: vanaf 1 juni 2025 kan een korte verblijfsontzegging van 24 uur worden opgelegd 
bij orde verstorend gedrag, waaronder straatintimidatie. Deze maatregel is opgenomen in de APV 
en wordt over 6 maanden geëvalueerd om de effectiviteit te bezien. Daarnaast beschikt de 
gemeente over het bestaande bestuurlijke instrumenten om op te treden bij herhaald wangedrag. 
Het gaat onder meer om het opleggen van gedragsaanwijzingen, gebiedsverboden voor langere 
tijd, bestuurlijke waarschuwingen en groepsverboden. 
 
Invoering Collectieve Horeca Ontzegging 
In het Convenant Veilig Uitgaan is tevens afgesproken dat de Collectieve Horeca Ontzegging 
opnieuw zal worden ingevoerd in Hilversum. Hiermee kan iemand na het vertonen van wangedrag 
de toegang tot meerdere uitgaansgelegenheden worden ontzegd. Invoering vindt naar 
verwachting plaats in het najaar.  

 
3. Bestaat er een centraal meldpunt voor seksuele intimidatie of straatintimidatie in Hilversum, en zo 

ja, is dit voldoende bekend bij jongeren en horecapersoneel? Zo niet, is het college bereid deze 
signalen structureel te inventariseren en op te nemen in het veiligheidsbeleid? 
 
Op dit moment is er geen centraal meldpunt voor seksuele intimidatie of straatintimidatie in 
Hilversum. We kiezen bewust voor een duidelijke meldroute via de politie, die sinds 1 juli 2024 op 
basis van artikel 429ter Sr direct kan optreden. Een apart meldpunt zou melders mogelijk 
verwarren en biedt de gemeente geen extra handelingsruimte. Wel vinden wij het belangrijk om 
zicht te houden op signalen en mogelijke probleemlocaties. Daarom bespreken we meldingen en 
observaties structureel in het uitvoeringsoverleg met politie, handhaving, horeca en beveiliging. 
Indien nodig kan vervolgens het toezicht worden geïntensiveerd.  

 
4. In hoeverre wordt er binnen het uitgaansgebied samengewerkt met politie, jongerenwerk en 

horecaondernemers om signalen van intimidatie te monitoren? 
 
Zie antwoord 2.  

https://hilversum.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/3d3574ce-7caa-411f-8cf7-271b835aa672?documentId=3d325304-f882-448d-8d1b-084cbd7df233


5. In 2022 deed de PvdA Hilversum onderzoek naar straatintimidatie met zorgwekkende uitkomsten. 
Kan het college aangeven wat er sindsdien met deze resultaten is gebeurd? Is hier beleid op 
aangepast of actie op ondernomen? 
 
Het College heeft kennis genomen van de uitkomsten van het onderzoek. De afgelopen jaren zijn 
er diverse ontwikkelingen geweest. Het Convenant Veilig Uitgaan is in 2024 vernieuwd. Er is 
afgesproken om signalen van straatintimidatie structureel te bespreken met de betrokken 
veiligheidspartners en horeca. Ook wordt vanuit de integrale jeugdaanpak les gegeven op zowel 
primaire als middelbare scholen over verschillende thema’s door bureau HALT. Het onderwerp 
‘tolerantie en respect’ is hier vanaf het schooljaar 2023-2024 aan toegevoegd. Daarnaast is 
toegewerkt naar het invoeren van de korte verblijfsontzegging van 24 uur (die o.a. kan worden 
ingezet bij straatintimidatie) die vanaf 1 juni zal worden ingezet. 

 
6. Is het college bereid het 'Ask for Angela'-initiatief dat vrouwen in onveilige situaties in de horeca 

op laagdrempelige wijze hulp biedt, actief te implementeren in samenwerking met de Hilversumse 
horeca? 
 
Zie antwoord vraag 7. 

 
7. Is het college bekend met het landelijke project ‘Ben je OKE?’ dat in samenwerking met de horeca 

bewustwording creëert over grenzen en veiligheid tijdens het uitgaan? Ziet het college 
mogelijkheden om dit initiatief ook in Hilversum te introduceren, eventueel in samenwerking met 
lokale horecapartners, jongerenorganisaties en scholen? 
 
Het College gaat in samenwerking met de horeca starten met de "Ben je OKE?"-campagne. Deze 
campagne richt zich op het vergroten van sociale veiligheid door omstanders te activeren en 
bewust te maken van grensoverschrijdend gedrag. Door zowel horecagelegenheden als publieke 
plekken te betrekken, wordt de campagne breed gedragen en bereikt ze een grotere groep 
mensen. De laagdrempelige, Nederlandstalige insteek maakt het voor iedereen begrijpelijk en 
toepasbaar, en stimuleert een gezamenlijke verantwoordelijkheid van omstanders om in te grijpen 
wanneer iemand zich onveilig voelt.  
 
Wij hebben tevens besloten de “Ask for Angela”-campagne op dit moment niet uit te rollen, omdat 
het effectiever is om één campagne zowel op straat als in de horeca te gebruiken.  

 
8. Kan het college overwegen om ‘Orange the World’-campagnes te versterken met concrete acties 

of preventieve programma’s gericht op veiligheid voor vrouwen in het uitgaansleven? 
 
Orange the World organiseert een wereldwijde campagne die ieder jaar plaatsvindt van 25 
november, de Internationale Dag tegen Geweld tegen Vrouwen, tot 10 december, de 
Internationale Mensenrechtendag. In 2024 hebben in Hilversum diverse acties plaatsgevonden in 
deze week, o.a. georganiseerd door de Soroptimistenclub, het Filmtheater, de bibliotheek en het 
M-Mediagebouw. Ook de gemeente heeft hieraan meegedaan door onder andere het oranje 
uitlichten van het gemeentehuis op de openingsdag van Orange the World. Op de digitale 
stadsschermen waren tevens advertenties van Orange the World te zien.  
 
Er zal in de loop van het jaar - en in gesprek met betrokken partners - worden verkend hoe 
gemeente Hilversum zich tijdens de actieweek van Orange the World in 2025 wil inzetten.  

 
9. Uit onderzoek blijkt dat bijna alle vrouwen zich onveilig voelen in het openbaar vervoer. Welke 

maatregelen neemt het college om de veiligheid van vrouwen in het openbaar vervoer te 
verbeteren? Is het college bereid om samen te werken met vervoersmaatschappijen en andere 



relevante partijen om concrete stappen te ondernemen, zoals het verbeteren van verlichting, het 
verhogen van toezicht en het implementeren van bewustwordingscampagnes? 
 
Van de 189 bushaltes in Hilversum zijn er 177 ofwel voorzien van een verlichte abri (bushokje) 
ofwel van andere verlichting. Voor de overige 12 zal een analyse worden gemaakt om te bezien of 
extra verlichting nodig is of dat er mogelijk al voldoende verlichting is door nabije straatverlichting. 
Indien er daarnaast specifieke meldingen of signalen worden ontvangen, kunnen wij het toezicht 
op bepaalde locaties intensiveren. Momenteel is er geen indicatie van meldingen of incidenten om 
dit structureel te intensiveren bij alle OV-haltes. Wij zullen daarnaast de abri’s met digitale 
reclameborden meenemen in de aankomende ‘Ben je OK?’-campagne. Hiermee benutten wij een 
effectieve manier om reizigers te bereiken.  
 

Wij hopen u hiermee voldoende geïnformeerd te hebben. 
 
Hoogachtend, 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  

drs. T.J. Meester, ls dr. ir. G.M. van den Top 
 


